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PROTOKÓŁ  
z  V SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE 
odbytej w dniu 12 lutego 2015 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 
Otwarcie obrad – godz. 10, zamknięcie – godz. 1400. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 14 radnych – lista obecności w 
załączeniu do protokołu.  

Nieobecny radny – Grzegorz Kulig. 

 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska  

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Sołtys sołectwa Chajew – Zdzisława Komenda 

 

PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad III i IV sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Brąszewice na 2015 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Złoczewskiego Obszaru 
Funkcjonalnego składającej się z Planu Rozwoju ZOF oraz Koncepcji Zagospodarowania ZOF 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola oraz 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Brąszewice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Brąszewice z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w roku 2015. 

10. Sprawozdanie o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego. 

11. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowane działania 
zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad V sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad V sesji Rady 
Gminy dokonał przewodniczący rady Pan Adam Sowizdrzał. Powitał radnych oraz zaproszonych gości 
biorących udział w obradach.  
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Ad. 2   

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany po zmianach porządek obrad. 

Radny Jacek Piotrowski wniósł o rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały o wyrażeniu zgody 
na wyodrębnienie funduszu sołeckiego oraz poinformował, że samodzielnie przygotował projekt 
uchwały. 

Wobec powyższego wniosku Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmianę porządku 
obrad. Za zmianą było 2 radnych, przeciw 8 radych, 4 radnych wstrzymało się. 

Wójt Gminy poprosił o przesunięcie punktu 11 (Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie gminy) na godzinę około 11:30, kiedy przyjadą przedstawiciele Komisariatu 
Policji w Błaszkach. 

Wójt Gminy poprosił o dodanie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia z 
Powiatem Sieradzkim do realizacji zadania pod nazwą: „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 
1708E Pipie -Marianów od km 0+000 do km 3+668". 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad. Za zmianą było 13 
radnych, 1 radny wstrzymał się. 

 

PORZĄDEK  OBRAD  ( po zmianach ) 

1. Otwarcie obrad V sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad III i IV sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Brąszewice na 2015 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju Złoczewskiego Obszaru 
Funkcjonalnego składającej się z Planu Rozwoju ZOF oraz Koncepcji Zagospodarowania ZOF 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola oraz 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest 
Gmina Brąszewice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Brąszewice z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie w roku 2015. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia z Powiatem Sieradzkim do realizacji 
zadania pod nazwą: „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 1708 E Pipie -Marianów od km 
0+000 do km 3+668". 

11. Sprawozdanie o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego. 

12. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowane działania 
zmierzające do zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 

13. Sprawy różne. 

14. Zamknięcie obrad V sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że dopatrzył się nieścisłości w protokole dotyczącej ilości 
radnych będących na liście obecności a ilości radnych biorących udział w głosowaniu.  

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że taka nieścisłość wynika z wcześniejszego wyjścia radnego z obrad. 
Dodał również, że w latach wcześniejszych również takie sytuacje miały miejsce ze względu na inne 
obowiązki lub przypadki losowe. 
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Radny Jerzy Ławniczak przyznał, że są różne sytuacje i niekiedy zdarzają się przedwczesne lub 
chwilowe wyjścia radnych, jednakże nie jest za tym aby informacje o tym były protokołowane. 

Radny Jacek Piotrowski dodał, że chciałby, aby jego głos w tym temacie został odnotowany w 
protokole. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokoły z III i IV sesji. 

Protokół z III Sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie (14 głosów ZA) 

Protokół z IV Sesji Rady Gminy został przyjęty (13 głosów ZA, 1 radny się WSTRZYMAŁ) 

 

Ad. 4   

W sprawozdaniu ze swej działalności między sesjami w okresie od 22 stycznia 2015 r. do dnia 11 lutego 
2015 roku, Wójt poinformował:  

 

1. W dniu 30 stycznia 2015r. w PSP Sieradzu odbyła się narada Komendantów. Z informacji 
uzyskanych na naradzie wynika, że nastąpił drastyczny wzrost akcji na terenie Naszej Gminy. 

2. W dniu 2 lutego 2015 roku odbyło się zebranie mające na celu wyrażenie zgody na połączenie 
dwóch LGD Szlakiem Sieradzkiej E-ski i Ziemia Wieluńska. 

3.  W dniu 04 lutego wydano zezwolenie na opróżnianie zbiorników bezodpływowych i transport 
nieczystości ciekłych Panu Janowi Dybka z Barczewa 

4. W dniu 10 lutego 2015 roku obcięto gałęzie drzew z działki nr 11 w miejscowości Kosatka. Gałęzie 
te utrudniały wykonywanie prac polowych na sąsiedniej działce. 

5. Od dnia 11 lutego 2015 r. przy użyciu koparki NEW HOLLAND rozpoczęto ścinanie poboczy drogi 
gminnej relacji Żuraw-Salamony. Nadmiar gruntu utrudniał odpływ wody z korony drogi. 

6. W dniu 11 lutego br. Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego dokonał odbioru robót na 
budowie Sali Gimnastycznej przy PG w Brąszewicach – bez uwag. Jednocześnie Wójt Gminy 
zaprosił Radnych do odwiedzenia nowo wybudowanej sali gimnastycznej po zakończeniu sesji. 

7. Przedsiębiorstwo Eko-Inżynieria z Ostrowa Wielkopolskiego przystąpiło do realizacji sieci 
kanalizacji sanitarnej w miejscowości Godynice i Przedłęcze. 

8. Zostały zwołane zebrania sołeckie do przeprowadzenia wyborów Sołtysów oraz Rad sołeckich. 

 

Po wysłuchaniu sprawozdania wójta ze swej działalności między sesjami, radni biorący udział  
w sesji nie wnieśli do sprawozdania żadnych uwag. 

 

Ad. 5  

Radny Jerzy Ławniczak – poinformował, że około półtora tygodnia temu otrzymał informację od 
mieszkańca, że ktoś skradł z pryzmy między Gałkami a Przeryciem składowany tam kamień. 

- w odniesieniu do interpelacji składanej na poprzedniej sesji dotyczącej wycinki dwóch topoli przy ul. 
Starowiejskiej poinformował, że jednak jest pięć sztuk topoli które należy usunąć. 

Wójt Gminy odpowiedział, że sprawa kradzieży kamienia zostanie zgłoszona Policji, jednakże dziwi się, 
że otrzymuje tą informację po tak długim czasie.  

W sprawie wycinki dwóch topól przy ul. Starowiejskiej został złożony wniosek w Starostwie 
Powiatowym w Sieradzu. Kolejne trzy wymagać będą złożenia następnego wniosku. 

Radny Mariusz Kurzaj – prosi o wysłanie pisma do operatorów telefonii komórkowej o wzmocnienie 
sygnału i poprawę zasięgu w okolicach Chajewa i Bukowca. 

Radny Józef Toruński – również prosi o pismo w sprawie poprawy zasięgu telefonii komórkowej na 
jego terenie. 

Wójt Gminy odpowiedział że będzie wysłane pismo w tej sprawie. 

Radna Marzena Cichecka – zgłosiła awarię oświetlenia na Pipiach. 

Wójt Gminy –  będzie to zgłoszone firmie zajmującej się konserwacją oświetlenia. 
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Radny Józef Przazak – zgłosił awarię jednej lampy na Przedłęczu oraz poprosił o równiarkę na drogę  

Radny Ryszard Kurzaj – zgłosił dziury pomiędzy asfaltami na ul. Leśnej oraz prosi o wiatę przystankową 
na przystanku „na żadanie” na ul. Zabrodzie – 1 sztuka. 

Wójt Gminy – poinformował, że będą czynione starania aby postawić taką wiatę. 

Radny Jerzy Ławniczak – zgłosił dziurę na drodze powiatowej na ul. Starowiejskiej oraz fatalny stan 
drogi powiatowej relacji Starce – Robaszew. 

Wójt Gminy poinformował, że na pewno odbędzie się sesja z udziałem  Dyrektora PZD, tak aby Radni 
mogli osobiście zgłosić problemy na drogach powiatowych. 

Radny Jacek Piotrowski – podziękował za ścięcie poboczy oraz poinformował, że w miejscowości 
Salamony z rowu za budynkami wylewa się woda i podtapia gospodarstwa. Zgłosił również problem z 
odpływem wody z rowów w Żurawiu. 

Wójt Gminy – poinformował, że należy ustalić do kogo należy ten rów. Dodatkowo planowane jest 
odkopanie rowów wzdłuż drogi Salamony – Żuraw. 

Radny Jacek Piotrowski – oczekuje ustosunkowania się do zaleceń pokontrolnych RIO. 

Wójt Gminy – na dzisiejszej sesji w punkcie Sprawy różne będzie omówiony ten protokół.  

Radny Jan Stawirej – zgłosił dziury w drodze na ul. Parkowej i Górnej. 

Sołtys Sołectwa Chajew Zdzisława Komenda – poprosiła o interwencję ws. psów błąkających się po 
Chajewie i okolicach, które są dokarmiane przez Pana Olszewskiego. Psy zagrażają bezpieczeństwu 
mieszkańców i niszczą kiszonki. 

Wójt Gminy – poinformował, że sprawa ta zostanie zgłoszona Policji. Przypomniał również, że 
wcześniej było podawane do publicznej wiadomości pismo dotyczące ras niebezpiecznych i 
odpowiedzialności właściciela za zwierzęta. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy 
Brąszewice i jej organów na 2015 rok. 

Radny Jarosław Plichta odczytał plan pracy Komisji Rewizyjnej. 

Radny Józef Toruński odczytał plan pracy Komisji ds. Budżetu i Inwestycji. 

Radny Jacek Piotrowski odczytał plan pracy Komisji Oświaty i Kultury. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr V/18/2015 w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Brąszewice i jej organów na 
2015 rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

  

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 
Złoczewskiego Obszaru Funkcjonalnego składającej się z Planu Rozwoju Złoczewskiego Obszaru 
Funkcjonalnego oraz Koncepcji Zagospodarowania Złoczewskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad.  

Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się większością głosów (głosów ZA przyjęciem uchwały 13, 
PRZECIWKO 1 głos)  za przyjęciem Uchwały Nr V/19/2015 w sprawie uchwalenia Strategii Rozwoju 
Złoczewskiego Obszaru Funkcjonalnego składającej się z Planu Rozwoju Złoczewskiego Obszaru 
Funkcjonalnego oraz Koncepcji Zagospodarowania Złoczewskiego Obszaru Funkcjonalnego. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Przewodniczący zarządził 5 minut przerwy. 
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Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów rekrutacji do 
publicznego przedszkola oraz oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Brąszewice. 

Sekretarz Gminy omówiła różnice między odczytanym projektem, a wersją która dotarła do Radnych z 
materiałami na sesję. 

Radny Jan Stawirej zapytał o szczegóły uchwały, których nie rozumie. 

Sekretarz Gminy udzieliła Radnemu wyjaśnień.  

Wobec braku innych pytań do projektu uchwały Przewodniczący Rady Gminy poddał ją pod 
głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. 

Rada nie wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr V/20/2015 ustalenia kryteriów rekrutacji do publicznego przedszkola oraz oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych dla których organem prowadzącym jest Gmina 
Brąszewice. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Brąszewice z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2015. 

Sekretarz Gminy omówiła szczegóły projektu uchwały i wyjaśniła obowiązek jej podjęcia. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr V/21/2015 w sprawie w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Brąszewice z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie w roku 2015. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia z 
Powiatem Sieradzkim do realizacji zadania pod nazwą: „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 1708 
E Pipie -Marianów od km 0+000 do km 3+668". 

Wójt Gminy dodał, że ta droga jest strategiczna dla tamtego regionu i uważa, że należy pomóc 
mieszkańcom tego regionu naszej Gminy. Poza tym mieszkańcy Trzcinki, Pipii, Kamieników, 
Grabostawu i sąsiednich miejscowości długo oczekiwali na tą drogę i dlatego prosi o poparcie tej 
inwestycji .Dodatkowo odpowiadając na obawy Radnych poinformował, że gmina nie przekaże 
żadnych pieniędzy dla Powiatu dopóki droga nie powstanie. 

Podobnego zdania jest Radny Józef Przezak. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Rada nie 
wniosła zastrzeżeń i opowiedziała się jednogłośnie za przyjęciem   
Uchwały Nr V/22/2015 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia z Powiatem Sieradzkim do realizacji 
zadania pod nazwą: „Przebudowa odcinka drogi powiatowej nr 1708 E Pipie -Marianów od km 0+000 
do km 3+668". 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 
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Ad. 11 

Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie o wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

Poinformował, że Gmina Brąszewice wypłaciła aż 188436,74 zł jednorazowego dodatku 
uzupełniającego dla nauczycieli na podstawie art. 30 Karty Nauczyciela. Nie ma drugiej takiej gminy w 
Powiecie Sieradzkim, która tak dużo płaci. Zwrócił się do Komisji ds. Oświaty i kultury o podjęcie debaty 
w celu szukania rozwiązań w tej sytuacji i o troskę o finanse publiczne. 

Radny Jacek Piotrowski odpowiedział że komisja spotka się w tej sprawie w marcu. 

 

Ad. 12 

Przybyli na sesję Rady Gminy policjanci w Komisariatu Policji w Błaszkach przedstawili Informacje o 
stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz podejmowane działania zmierzające do 
zmniejszenia przestępczości na terenie gminy. 

W toku dyskusji Radni wskazywali na problemy na terenie gminy, którymi powinna zainteresować się 
Policja. 

Dodatkowo Wójt Gminy przedstawił wartość sprzedaży napojów alkoholowych w punktach na terenie 
Gminy Brąszewice na podstawie corocznie składanych oświadczeń przez właścicieli sklepów i barów. 

Radni i Wójt Gminy podziękowali przedstawicielom Komisariatu Policji w Błaszkach za sprawozdanie i 
codzienną służbę na rzecz mieszkańców. 

 

Ad. 13 

Wójt Gminy: 

-  poprosił Radnych o zastanowienie się nad podjęciem prac zmierzających do utworzenia Herbu 
Gminy. 

- przedstawił zmiany w przepisach dotyczących gospodarki odpadami i poinformował, że Rada Gminy 
będzie musiała podjąć działania do zaktualizowania stawki za odbiór śmieci. 

- Nadleśnictwo Złoczew zapowiedziało konserwacje rowu w swoim lesie. 

- poinformował, że Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego bez uwag dokonał odbioru sali 
gimnastycznej i już wkrótce obiekt zostanie przekazany do użytku dla naszych dzieci i młodzieży. 
Jednocześnie podziękował pracownikom Urzędu Gminy zaangażowanym w tą inwestycję. 

Skarbnik Gminy odczytała wszystkie 32 punkty zaleceń pokontrolnych Regionalnej Izby 
Obrachunkowej za lata 2011-2013 oraz ustosunkowała się do tych zapisów. Wójt Gminy doprecyzował, 
że część zaleceń zostało wdrożonych na bieżąco podczas trwania kontroli, a część wymaga dalszej 
pracy. 

Radny Jacek Piotrowski poprosił o szczegółowe dane dotyczące kilku punktów protokołu. Informacji 
udzieliła Skarbnik Gminy. 

Radny Ryszard Kurzaj zapytał czy jest możliwość aby protokół w całości został wydrukowany dla 
radnych. Wójt Gminy odpowiedział, że pełna treść protokołu jest zamieszczona na stronie internetowej 
RIO. Ale jeżeli jest problem z dotarciem do tej strony to służymy pomocą. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady V sesji Rady Gminy.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  
Sylwester Domagała 


